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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 367 (MOF alm. del) stillet 24. marts efter ønske fra 

Marianne Bigum (SF). 

Spørgsmål nr. 367 
”Kan ministeren oplyse, om det er korrekt, at et samlet Vildtforvaltningsråd, alene med undtagelse af 
Danmarks Jægerforbund, har indstillet, at der indføres et arealkrav for jagt på kronhjort, og at dette 
var som følge af mange års forgæves forsøg på at få jægerne selv ad frivillighedens vej til at opnå en 
biologisk forsvarlig afskydning af hjorte?” 

Svar 

Det er korrekt, at Vildtforvaltningsrådet med undtagelse af Danmarks Jægerforbund i 2021 sendte en 

indstilling til den daværende miljøminister om indførelse af et arealkrav for jagt på kron- og dåhjort. 

Baggrunden for indstillingen var, at Vildtforvaltningsrådet vurderede, at afskydningen af hjortevildt i 

Danmark er skæv, og at der skydes for mange hjorte og for få hundyr og kalve. Rådet med undtagelse 

af Danmarks Jægerforbund foreslog derfor at indføre et lovmæssigt arealkrav suppleret med forsøg 

med frivillige samarbejdsaftaler (samforvaltningsaftaler) som middel i hjortevildtforvaltningen, 

sidstnævnte virkemiddel blev støttet af enigt Vildtforvaltningsråd.  
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